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The difficult sociocultural situation of modern realities of life indicates relevance of a problem of formation of tolerance 
among younger generation. Tolerance of the personality is necessary quality of the modern person, a condition of safety and a 
guarantee of the world on the Earth. The theoretical analysis of formation of the tolerant personality is carried out. Tolerance is 
formed in development of ability and readiness to understand mental features of representatives of different cultures, the importance 
is received by the theory of cross-cultural communication including dialogue of cultures, a formation of sociocultural competence. 
The new directions of the theory of cross-cultural communication is  studying communication of language with culture. The article 
describes the moral values and criteria of tolerance including equality, mutual respect, openness, interest in culture of other people , 
tolerance, preservation, careful attitude and development of traditions, customs, co-operation and solidarity. 
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В статье представлена разработка инновационного учебного курса единой математики на основе разверты-
вания кластеров фундирования математических знаний в ходе исследовательской деятельности будущих учителей 
математики. В основе учебной дисциплины лежит исследование интегративных связей в математике и их переноса 
в дидактическое поле формирования приемов научного познания и устойчивой учебной мотивации  у школьников в 
контексте рассмотрения и исследования, так называемых, интегративных задач (генезис, содержание, анализ, при-
менение, оценка, презентация), выбор которых осуществляется выявлением обоснованных критериев. Изложение 
учебного материала сопровождается поисковой и творческой активностью будущих учителей математики в направ-
лении профессионализации, обогащении и фундирования опыта и развития личностных качеств  основе актуализа-
ции личностных смыслов учения. Представлены компоненты и содержание инновационной деятельности студентов 
по освоению интегративного содержания математики как педагогической задачи в различных формах коммуника-
ции. Прогнозируется эффективное    развитие  профессиональной мотивации будущих педагогов.                                                    
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In the article the development of innovation training course of united mathematics on the basis of mathematical knowledge 
consolidation by research activity of future teachers of mathematics is represented. At the basis of training discipline lies a study of 
the integrative connections in mathematics and of their transfer into the didactic field of  scientific knowledge methods and steady 
training motivation of  students in the context of so-called integrative tasks (genesis, the content, analysis, application, estimation, 
presentation). The account of training material is accompanied by the search and creative activity of future teachers of mathematics 
in the direction of professionalization, enrichment and consolidation of experience and development of personal qualities on the 
basis of personal senses updating. Components and innovative activity of students on unite mathematics as pedagogical problem in 
communication are presented. An effective development of vocational motivation of students is projected. 
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В статье рассмотрена проблема создания в системе Moodle междисциплинарного курса по дисциплине 
«Линейная алгебра с элементами аналитической геометрии». Данный курс представлен в виде совокупности 
десяти взаимосвязанных модулей, которые представляют единую иерархическую  систему  междисциплинар-


